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Protokół nr 47/2022 

z posiedzenia Komisji Edukacji i Kultury 
Rady Powiatu w Kętrzynie 
z dnia 5 października 2022 r., godz. 12:00 
 
Ad. pkt 1 i 2 
Otwarcie posiedzenia 

Podczas otwarcia posiedzenia nieobecny Wicestarosta Andrzej Lewandowski. Lista obecności 
stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Posiedzenie Komisji Edukacji i Kultury Rady Powiatu w Kętrzynie prowadził Przewodniczący 
komisji Piotr Soćko, który powitał wszystkich zebranych, stwierdził prawomocność obrad oraz 
przedstawił zaproponowany porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 

3. Działania szkół prowadzonych przez Powiat Kętrzyński w zakresie poprawy wyników egzaminów 

zawodowych. 

4. Ocena naboru do klas pierwszych szkół ponadpodstawowych oraz związanego z tym zatrudnienia  

w szkołach i placówkach oświatowych. 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu przewidzianych do podjęcia na LII sesji Rady 

Powiatu w dniu 6 października 2022 roku w sprawach: 

a) ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodku wsparcia  

i mieszkaniach chronionych Powiatu Kętrzyńskiego; 

b) zmiany Uchwały Nr XLVII/390/2022 Rady Powiatu w Kętrzynie z dnia 30 marca 2022 r. w sprawie 

określenia zadań powiatu z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudniania osób 

niepełnosprawnych na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych; 

c) zmiany uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Powiatu 

Kętrzyńskiego, warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłaty za korzystanie  

z tych przystanków; 

d) ustalenia na obszarze powiatu kętrzyńskiego opłat za usuwanie pojazdu z drogi i jego 

przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów w przypadku odstąpienia od 

wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu, obowiązujących w 2023 roku; 

e) wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statku lub innego obiektu pływającego 

obowiązujących w 2023 roku; 

f) nadania tytułu honorowego „Za Zasługi dla Powiatu Kętrzyńskiego”; 

g) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2022 – 2035; 

h) zmian w budżecie powiatu na rok 2022; 

i) udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin „BARCJA” na realizację inwestycji „Budowa ścieżki 

rowerowej na odcinku Kętrzyn – Gierłoż – Parcz – etap I”; 

j) rozpatrzenia skargi na Zarząd Powiatu w Kętrzynie. 

6.  Sprawy różne, zapytania i wolne wnioski. 

7. Przyjęcie Protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 17 sierpnia 2022 r. 
8. Zamknięcie posiedzenia. 
 
 Przewodniczący Komisji Piotr Soćko zaproponował, aby punkt 5 podpunkt f) przenieść do 
punktu 3, ze względu na obecność Pana Zbigniewa Nowaka, którego wniosku dotyczy ten projekt 
uchwały.  
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Członkowie komisji nie zgłosili uwag do przedstawionego porządku obrad. 

  
 

Ad. pkt 3 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu honorowego „Za Zasługi dla Powiatu 
Kętrzyńskiego” 
  Pan Zbigniew Nowak poinformował, że złożył wniosek o nadanie tytułu honorowego „Za Zasługi 
dla Powiatu Kętrzyńskiego” Panu Stanisławowi Tołwińskiemu i chciałby w skrócie przestawić jego 
osobę i zasługi. Pan Nowak powiedział, że jest to osoba pozytywna nie tylko ze względu na promocję 
powiatu kętrzyńskiego, ale też w zakresie swojej działalności społecznej i zawodowej. Pan Zbigniew 
Nowak poinformował, że Pan Tołwiński jest to człowiek pełen energii, pomysłowości i aktywności, jest 
członkiem Polskiego Związku Żeglarskiego oraz Polskiego Aeroklubu, otrzymał wiele odznaczeń 
państwowych np. Za Ofiarność i Odwagę, Krzyże Zasługi, Krzyż Kawalerski Orderu Odrodzenia Polski, 
Krzyż Oficerski Orderu Odrodzenia Polski. Pan Nowak poinformował, że obecnie Pan Tołwiński jest 
osobą neutralną politycznie i biorąc pod uwagę wieloletnią działalność promocyjną powiatu 
kętrzyńskiego zasługuję na takie wyróżnienie.  
 Przewodnicząca poinformowała, że 22 września odbyło się posiedzenie Kapituły, która 
zaopiniowała wniosek pozytywnie. 
 

Ad. pkt 4 
Działania szkół prowadzonych przez Powiat Kętrzyński w zakresie poprawy wyników egzaminów 
zawodowych 
 Naczelnik Danuta Tomczak przypomniała, że radni otrzymali informację na temat 
działań podejmowanych przez dyrektorów w zakresie poprawy wyników egzaminów 
zawodowych z podziałem na szkoły (zał. nr 3). Naczelnik wyjaśniła, że najczęstszym  
z podejmowanych działań jest organizacja lekcji podporządkowanych pod egzaminy w czasie 
godzin do dyspozycji dyrektora. Ponadto Naczelnik wyróżniła Specjalny Ośrodek Szkolno-
Wychowawczy, który dodatkowo korzysta z różnych programów i aplikacji, ponieważ ich 
uczniowie wymagają więcej pracy i zaangażowania w zdanie egzaminów.  
 Radny Lech Ryndzionek zwrócił uwagę, że uczniowie z egzaminów teoretycznych 
otrzymują 30/200 punktów, więc jest to duży kłopot, ponieważ teraz samochody mają bardzo 
dużo elektroniki i z tak małą wiedzą uczeń nie poradzi sobie w praktyce.  
 Naczelnik poinformowała, że młodzież która przyszła do szkół ponadpodstawowych  
w tym roku jest dużo lepsza, ma większą wiedzę i chęć uczenia się. 
 Radna Urszula Baraniecka powiedziała, że bardzo ważna jest również frekwencja, 
ponieważ nieobecny uczeń niczego się nie nauczy, a ponadto organizacja dodatkowych zajeć 
może nie być efektywna, jeżeli korzysta z nich niewielu uczniów. Radna dodała, że trzeba 
zwrócić uwagę na działania mające na celu podniesienie frekwencji.  
 Naczelnik Danuta Tomczak powiedziała, że ma zastrzeżenia dotyczące doskonalenia 
zawodowego nauczycieli, ponieważ w niektórych szkołach nauczyciele nie chcą brać udziału  
w szkoleniach. Naczelnik dodała, że teraz funkcjonuje Ośrodek Doskonalenia Nauczycieli  
i potrzebny jest również doradca metodyczny z zakresu przedmiotów zawodowych, by 
nauczyciele lepiej i nowocześniej pracowali z młodzieżą. 
 Radny Ryszard Kawczyński poinformował, że był kiedyś na konferencji, gdzie 
pokazywano jaki związek ma frekwencja uczniów ze świadczeniami socjalnymi  
przyznawanymi rodzinie. Radny wyjaśnił, że nauczyciel nic nie osiągnie jeśli uczeń w 50% jest 
nieobecny na lekcjach, w związku z czym świadczenia socjalne powinny być ograniczane  
w przypadku gdy dziecko opuszcza dużo godzin lekcyjnych, tak jak jest to stosowane  
w Niemczech.  
 Radny Piotr Węglarski zapytał jak dyrektorzy poradzą sobie z wolnymi wakatami. 
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 Naczelnik powiedziała, że wyjaśni to w kolejnym punkcie, ale chce dodać, że niska 
frekwencja może wynikać ze źle wybranego kierunku, co demotywuje uczniów do 
uczestniczenia w lekcjach.  
 
Ad. pkt 5 
Ocena naboru do klas pierwszych szkół ponadpodstawowych oraz związanego z tym zatrudnienia  
w szkołach i placówkach oświatowych 
 Naczelnik Danuta Tomczak poinformowała, że w tym roku, ze względu na podwójny 
rocznik, jest duży nabór. Dodała, że faktycznie w przedstawionej informacji (zał. nr 4) jest dużo 
wakatów, ale dyrektorzy przyznali nauczycielom maksymalną ilość godzin czyli mają po 1,5 
etatu, a ponadto udało się zabezpieczyć większość godzin. Naczelnik poinformowała, że 
problem jest z pojedynczymi lekcjami i na razie będą to zastępstwa doraźne.  
 Starosta wyjaśnił, że nadgodziny powodują to, że prawie żadnemu nauczycielowi nie 
wypłaca się dodatków wyrównawczych. 
 Radny Ryszard Kawczyński poinformował, że absolutnie nie ma nic przeciwko 
dodatkowym godzinom dla nauczycieli, ponieważ i tak ich zarobki są niewielkie, ale należy 
zdawać sobie sprawę, że jeżeli ktoś pracuje na 1,5 etatu to jego wydajność jest inna. Ponadto 
radny powiedział, że to zatrudnianie młodych nauczycieli jest korzystne dla budżetu. 
 Starosta poinformował, że w Powiatowym Centrum Edukacyjnym w Kętrzynie został 
utworzony kierunek budowlany, chociaż klasa nie ma pełnej liczby uczniów, ale ta szkoła 
kojarzy się właśnie z takim profilem. Starosta dodał, że nadgodziny nauczycieli wynikają z tego, 
że nabór w tym roku był wysoki i w przyszłym też będzie, ale w kolejnych latach spadnie,  
w związku z czym błędem byłoby zatrudnianie większej liczby nauczycieli, ponieważ za dwa 
lata może nie być dla nich pracy. 
 Radny Ryszard Kawczyński złożył wniosek o przygotowanie zestawienia dotyczącego 
ilości uczniów w szkołach powiatowych, którzy mieszkają na terenie powiatu oraz ilu uczniów 
jest spoza powiatu.  
 
Ad. pkt 6 
Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 
 
 Przewodniczący realizując porządek obrad przeszedł do omówienia pozostałych projektów 
uchwał będących przedmiotem LII sesji Rady Powiatu: 
 

a) ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodku wsparcia  
i mieszkaniach chronionych Powiatu Kętrzyńskiego 

   
Starosta Michał Kochanowski poinformował, że projekt uchwały dotyczy dostosowania zapisów 

uchwały do zmiany w ustawie, ponieważ Dom dla Matek z Małoletnimi Dziećmi i Kobiet w Ciąży 
traktowany jest jako ośrodek wsparcia. Starosta dodał, że trwają prace nad rozszerzeniem działalności 
Domu dla Matek z Małoletnimi Dziećmi i Kobiet w Ciąży, a mianowicie do tej pory było 15 miejsc i były 
w pełni wykorzystane, a po zakończeniu remontu będzie 20 miejsc.  

 
Członkowie komisji nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały. 

 
Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 6 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

(zał. nr 5). 
 
 

b) zmiany Uchwały Nr XLVII/390/2022 Rady Powiatu w Kętrzynie z dnia 30 marca 2022 r. w sprawie 
określenia zadań powiatu z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudniania osób 
niepełnosprawnych na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych 
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Starosta poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmiany planu finansowego na zadania powiatu  

z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudniania osób niepełnosprawnych. Wyjaśnił, że 
nie zostały wykorzystane środki w wysokości 60 000 zł na rehabilitację zawodową, a także 8 441 zł na 
dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny dla osób niepełnosprawnych, w związku z czym 
te środki zostaną przeniesione na zadanie dotyczące dofinansowania zaopatrzenia w przedmioty 
ortopedyczne i środki pomocnicze przyznawane osobom niepełnosprawnym.  
 

Członkowie komisji nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały. 
 

Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 6 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
(zał. nr 6). 

 
 
 
c) zmiany uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Powiatu 

Kętrzyńskiego, warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłaty za korzystanie  
z tych przystanków 

 
Dyrektor Marcin Kołtonowski poinformował, że zmiana uchwały ma charakter porządkowy, 

ponieważ dotychczasowa droga 1398 N została podzielona na trzy drogi, więc po zakończeniu 
inwestycji związanych z przebudową tej drogi należy zaktualizować uchwałę dotyczącą przystanków z 
uwagi na zmianę numeracji dróg. Dyrektor wyjaśnił, że liczba przystanków pozostaje bez zmian.  

 
Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 6 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

(zał. nr 7). 
 

d) ustalenia na obszarze powiatu kętrzyńskiego opłat za usuwanie pojazdu z drogi i jego 
przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów w przypadku odstąpienia od 
wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu, obowiązujących w 2023 roku 

 
 Naczelnik Wydziału Komunikacji i Transportu Rafał Rypina poinformował, że ta uchwała 
pojawia się co roku, ponieważ Rada Powiatu jest zobowiązana do ustalenia stawek na przyszły rok. 
Naczelnik poinformował, że zaproponowane w projekcie uchwały stawki są takie same jak te 
obowiązujące na dzień dzisiejszy, ponieważ umowa z przedsiębiorcą obowiązuje do końca marca 2023 
r. 
 Radny Piotr Węglarski poinformował, że problem który chce poruszyć nie dotyczy projektu 
uchwały. Radny zwrócił uwagę, że na linii autobusowej Reszel – Kętrzyn przewoźnik podstawia mały 
bus w godzinach kiedy jeździ najwięcej osób, natomiast w późniejszych godzinach duży autobus jedzie 
prawie pusty. Radny poprosił o uporządkowanie tego problemu.  
 

Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 6 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
(zał. nr 8). 

 
 
 
e) wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statku lub innego obiektu pływającego 

obowiązujących w 2023 roku 
 

Naczelnik Agata Kowalska-Skórka poinformowała, że w lipcu zmieniły się stawki opłat za usunięcie  
i przechowywanie statku lub innego obiektu pływającego na rok 2023, w związku z czym należy przyjąć 
uchwałę z aktualnymi stawkami, które zostały zaproponowane w maksymalnej wysokości. Naczelnik 
wyjaśniła, że żaden wykonawca nie zgłosił się do wykonywania takiej usługi.  
 

Członkowie komisji nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały. 
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Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 6 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

(zał. nr 9). 
 
f) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2022 – 2035 

 
Skarbnik Powiatu Bogusław Lichocki przedstawił propozycje zmian zawartych w projekcie 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2022 – 
2035 oraz w projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na rok 2022: 
I. Zmiany dochodów i wydatków – zadania zlecone 

 

1. Decyzją Wojewody Warmińsko-Mazurskiego Nr FK 297/2022 z dnia 28.09.2022 r. zwiększono plan 

dotacji celowej na wyposażenie szkół w podręczniki, materiały edukacyjne, materiały ćwiczeniowe. 

Zadanie realizowane przez Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy (3 160,13 zł) oraz Starostwo 

Powiatowe (31,62 zł) 

Zw. D. 801; 80153; § 2110 – 3 193 zł 

Zw. W.                 § 4210 –       32 zł 

                                   § 4240 – 3 161 zł 
 

II. Zmiany dochodów i wydatków na zadania realizowane na mocy porozumień z organami 

administracji rządowej 
 

1. Na wniosek Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie dokonać przeniesienia wydatków pomiędzy 

paragrafami w Programie Osłonowym „Wspieranie Jednostek Samorządu Terytorialnego 

w Tworzeniu Systemu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie” 

Zmn. W. 852; 85205; § 4110 –      56 zł 

                                      § 4170 – 9 139 zł 

Zw. W.                          § 4010 – 9 193 zł 

                                       § 4120 –        2 zł 
 

III. Zmiany dochodów i wydatków – zadania własne 
 

1. Na wniosek Zarządu Dróg Powiatowych dokonać przeniesienia wydatków pomiędzy paragrafami 

w kwocie 51 100 zł oraz zwiększenia dochodów i wydatków o kwotę 18 900 zł, na wynagrodzenia, 

zakup energii i usług pozostałych 

Zw. D.    600; 60014; § 0830 –       250 zł 

                                      § 0870 – 13 000 zł 

                                      § 0920 –   3 585 zł 

                756; 75618; § 0490 –   2 000 zł 

                                      § 0640 –         65 zł 

Zmn. W. 600; 60095; § 6060 – 40 000 zł 

                750; 75020; § 4040 – 11 100 zł 

Zw. W.    600; 60014; § 4300 – 15 000 zł 

                750; 75020; § 4010 – 30 000 zł 

                                      § 4260 – 10 000 zł 

                                      § 4300 – 15 000 zł 
 

2. Wprowadzić do budżetu realizowane wspólnie z Gminą Kętrzyn w systemie 50/50 zadanie 

„Wykonanie chodnika w drodze powiatowej nr 1735N, 1733N, 1618N w miejscowości Nakomiady 

- etap I” – kwota zadania 49 062 zł, w tym udział własny 24 531 zł, udział Gminy Kętrzyn 24 531 zł. 

Środki przesunąć z zadania pn. „Inwestycje wspólne z Gminami 50/50” 

Zmn. D. 600; 60014; § 6300 – 24 531 zł 
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Zw. D.                          § 6300 – 24 531 zł 

Zmn. W.                      § 6050 – 49 062 zł 

Zw. W.                         § 6050 – 49 062 zł 
 

3. Udzielić dotacji dla Związku Gmin „Barcja” na dofinansowanie zadania pn. „Budowa ścieżki 

rowerowej na odcinku Kętrzyn - Gierłoż - Parcz - etap I". Środki przesunąć z zadania pn. 

"Inwestycje wspólne z gminami 50/50" 

Zmn. W. 600; 60014; § 6050 – 50 000 zł 

Zw. W.    630; 63003; § 6300 – 50 000 zł 
 

4. Dokonać zwiększenia planu dochodów i wydatków z tytułu środków z Krajowego Funduszu 

Szkoleniowego na kształcenie ustawiczne pracowników Starostwa Powiatowego oraz przeniesienia 

planu wydatków pomiędzy paragrafami wydatków 

Zw. D. 750; 75020 § 2170 – 2 560 zł 

Zmn. W.                  § 4530 – 3 000 zł 

Zw. W.                     § 2950 – 1 500 zł 

                                 § 4610 – 1 500 zł 

                                 § 4700 – 2 560 zł 
 

5. W związku z otrzymanymi darowiznami od: 

1) Młynomag Myszkowska, Rezanko, s.j. (2 000 zł), 

2) kół łowieckich: AKŁ „DARZ BÓR” (500 zł), KŁ „WIEWIÓRKA” (500 zł), KŁ „DANIEL” (300 zł), KŁ  

„SZARAK” (300 zł), 

3) MST sp. z o.o. (500 zł), 

4) FHU PIOTRKI s.c. (500 zł) 

dokonać zwiększenia dochodów i wydatków na "Partnerskie Święto Plonów, Reszel 2022" 

Zw. D. 750; 75075; § 0960 – 4 600 zł 

Zw. W.                      § 4300 – 4 600 zł 

 

6. W związku z wpłatami darowizn na rzecz pomocy obywatelom Ukrainy dokonać zwiększenia 

dochodu i wydatków o 8 000 zł oraz zmiany klasyfikacji budżetowej  

Zmn. D. 754; 75421; § 0960 – 52 000 zł 

Zw. D.                          § 0720 – 60 000 zł 

Zmn. W.                      § 4210 – 26 000 zł 

                                     § 4300 – 26 000 zł 

Zw. W.                         § 4350 – 34 000 zł 

                                     § 4370 – 26 000 zł 
 

7. Dokonać zmiany klasyfikacji budżetowej środków z Funduszu Pomocy: 

1) w Zespole Szkół im. M. C. Skłodowskiej 

Zmn. W. 801; 80115; § 4210 –  1 600 zł 

                                      § 4260 –  2 126 zł 

                                      § 4300 –  2 700 zł 

                                      § 4790 –  3 500 zł 

Zw. W.                          § 4370 – 6 426 zł 

                                      § 4750 –  3 500 zł 
 

2) w Powiatowym Centrum Edukacyjnym 

Zmn. W. 801; 80115; § 4210 –   1 600 zł 

                                      § 4300 –   2 000 zł 

                                      § 4790 –      500 zł 
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                         80117; § 4210 –   4 500 zł 

                                      § 4260 –   2 126 zł 

                                      § 4300 –   5 000 zł 

                                      § 4790 –   4 910 zł 

Zw. W.   801; 80115; § 4370 –   3 600 zł 

                                      § 4750 –      500 zł 

                         80117; § 4370 – 11 626 zł 

                                      § 4750 –    4 910 zł 
 

3) w Starostwie Powiatowym 

Zmn. W. 801; 80120; § 2540 – 25 916 zł 

Zw. W.                          § 2340 – 25 916 zł 
 

4) w I LO im. W. Kętrzyńskiego 

Zmn. W. 801; 80120; § 4210 –   8 200 zł 

                                      § 4260 –   2 126 zł 

                                      § 4300 –   9 000 zł 

                                      § 4790 –   8 000 zł 

Zw. W.                          § 4370 – 19 326 zł 

                                       § 4750 –   8 000 zł 
 

5) w Zespole Szkół im. M. Rataja oraz przeniesienia wydatków pomiędzy paragrafami 

Zmn. W. 801; 80120; § 4210 –   5 400 zł 

                                      § 4260 –   1 364 zł 

                                      § 4300 –   6 000 zł 

                                      § 4790 –   7 000 zł 

                854; 85410; § 4210 –      774 zł 

                                      § 4270 – 10 000 zł 

                                      § 4300 – 30 843 zł 

                                      § 4790 –      100 zł 

Zw. W.   801; 80120; § 4370 – 12 764 zł 

                                      § 4750 –   7 000 zł 

                854; 85410; § 4260 – 40 000 zł 

                                      § 4370 –    1 617 zł 

                                      § 4750 –       100 zł 
 

8. W związku z otrzymaną darowizną na rzecz Powiatowego Ośrodka Wspierania i Rozwoju Edukacji 

od MAŁŻ PPUH s.c. dokonać zwiększenia dochodów i wydatków o 500 zł oraz przeniesienia 

wydatków pomiędzy paragrafami w kwocie 21 800 zł 

Zw. D.     801; 80146; § 0960 –      500 zł 

Zmn. W. 854; 85406; § 3020 –   1 400 zł 

                                      § 4040 –      700 zł 

                                      § 4120 –   3 500 zł 

                                      § 4210 –   1 000 zł 

                                      § 4700 –      500 zł 

                                      § 4710 –   2 500 zł 

                                      § 4790 –   6 770 zł 

                                      § 4800 –   5 430 zł 

Zw. W.   801; 80146; § 4210 –       500 zł 

                      854; 85406; § 4010 – 21 800 zł 
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9. Dokonać zwiększenia dochodów i wydatków z tytułu środków z Krajowego Funduszu 

Szkoleniowego na kształcenie ustawiczne pracowników Powiatowego Ośrodka Wspierania 

i Rozwoju Edukacji 

Zw. D. 801; 80146 § 2170 – 3 600 zł 

Zw. W.                     § 4700 – 3 600 zł 
 

10. Na wniosek Wydziału Oświaty i Zdrowia dokonać przeniesienia wydatków pomiędzy paragrafami  

w kwocie 14 400 zł w „Projekcie innowacyjno-wdrożeniowym w zakresie oceny funkcjonalnej” 

oraz zwiększyć wartość przedsięwzięcia o 2 zł 

Zmn. W. 801; 80195; § 4170 – 14 400 zł 

                                      § 4210 –            2 zł 

Zw. W.                          § 4010 – 12 094 zł 

                                      § 4110 –    2 079 zł 

                                      § 4120 –       204 zł 

                                      § 4710 –         25 zł 
 

11. Dokonać zmiany klasyfikacji budżetowej środków z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych 

Zmn. W. 851; 85111; § 6220 – 5 051 484 zł 

                853; 85395; § 6050 – 3 005 083 zł 

Zw. W.    851; 85111; § 6100 – 5 051 484 zł 

                853; 85395; § 6100 – 3 005 083 zł 
 

12. Dokonać zmiany klasyfikacji budżetowej wpłat darowizn na rzecz pomocy obywatelom Ukrainy 

Zmn. D. 852; 85295; § 0960 – 62 000 zł 

Zw. D.                          § 0720 – 62 000 zł 
 

13. Dokonać zwiększenia dotacji dla Powiatu Olsztyńskiego w wysokości 10 % kosztów uczestnictwa 

1 osoby w Warsztatach Terapii Zajęciowej w Biskupcu. Dla zbilansowania zwiększyć dochody PCPR 

Zw. D. 853; 85324; § 0970 – 893 zł (PCPR) 

Zw. W.         85311; § 2320 – 893 zł 
 

14. Dokonać zwiększenia dochodów i wydatków środków z Funduszu Pomocy z tytułu wsparcia 

w realizacji orzekania o niepełnosprawności 

Zw. D.  758; 75814 § 2100 – 203 zł 

Zw. W. 853; 85395 § 4370 – 203 zł (PCPR) 
 

15. W związku z otrzymanymi darowiznami na rzecz Powiatowych Domów Dziecka: 

1) w kwocie 1 000 zł od Nadleśnictwa Srokowo, 
2) w kwocie 1 200 zł od osób fizycznych, 

dokonać zwiększenia dochodów i wydatków 

Zw. D. 855; 85510; § 0960 – 2 200 zł 

Zw. W.                      § 4300 – 1 000 zł (PDD Reszel) 

                                  § 4300 – 1 200 zł (PDD Kętrzyn) 
 

16. Na wniosek Wydziału Rolnictwa i Gospodarowania Środowiskiem dokonać zwiększenia 

dochodów i wydatków z tytułu dofinansowania z Polskiego Związku Wędkarskiego na zakup 

urządzenia termowizyjnego. Dokonać zmiany klasyfikacji budżetowej 

Zmn. D. 900; 90095; § 2440 – 10 000 zł 

Zw. D.                          § 2460 – 10 000 zł 

                                     § 2700 –   3 000 zł 

Zw. W.                         § 4210 –   3 000 zł 
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Starosta poinformował, że jeszcze w październiku lub na początku listopada zostanie ogłoszone 
postępowanie przetargowe na wyłonienie wykonawcy ścieżki rowerowej. Starosta dodał, że Gmina 
Wiejska Kętrzyn oraz Gmina Miejska Kętrzyn zabezpieczyły już w budżecie środki w wysokości 50 000 zł 
na ten cel, więc po sesji będzie można podpisać umowę dotacyjną.  

 Starostwa wyjaśnił, że umowa na remont ul. Spichrzowej w Reszlu została już podpisana na 
kwotę 1 500 000 zł.  

 
 

Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 5 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
(zał. nr 10). 
 

 
g) zmian w budżecie powiatu na rok 2022 

 
 

Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 5 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
(zał. nr 11). 

 
 
h) udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin „BARCJA” na realizację inwestycji „Budowa 

ścieżki rowerowej na odcinku Kętrzyn – Gierłoż – Parcz – etap I” 
 

Naczelnik Wydziału Architektury, Budownictwa i Inwestycji Magdalena Osinowicz-Dąbrówna 
poinformowała, że budowa ścieżki rowerowej obejmie etap od skrzyżowanie z drogą wojewódzką do 
jeziora Mój. 

 
Członkowie Komisji nie zgłosili dodatkowych pytań do projektu uchwały. 
 

Komisja Edukacji i Kultury jednogłośnie głosami 5 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
(zał. nr 12). 
 
 

i) rozpatrzenia skargi na Zarząd Powiatu w Kętrzynie 
 

Starosta Michał Kochanowski wyjaśnił, że mieszkańcy Studzieńca nie napisali skargi do Rady 
Powiatu tylko wysłali wniosek do Wojewody o położenie masy bitumicznej na odcinku drogi  
w Studzieńcu, ale Wojewoda przesłał skargę według właściwości do Rady Powiatu w Kętrzynie, 
następnie Przewodnicząca przekazała ją do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, w związku z czym 
kolejnym krokiem będzie podjęcie przez Radę Powiatu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. Starosta 
poinformował, że z uzasadnienia do projektu uchwały wynika, że de facto Komisja Skarg, Wniosków  
i Petycji uważa skargę za niezasadną, ponieważ Zarząd wykonał wszystkie zadania prawidłowo. 
Starosta poinformował, że Komisja Skarg ostatecznie zaproponowała jednak uznanie skargi za zasadną, 
ponieważ kiedyś rozpatrując skargę dotyczącą drogi ul. Orzeszkowej w Korszach uznano, że skargi 
dotyczące dróg należy uznawać za zasadne, ponieważ trzeba je naprawiać i utrzymywać w dobrym 
stanie. Starosta dodał, że ul. Orzeszkowej w Korszach jest w złym stanie, ale tam nie było żadnej 
ingerencji Powiatu i dopiero dzisiaj jest wykonywana dokumentacja techniczna przy 
współfinansowaniu Burmistrza Korsz. Starota poinformował, że Komisja Budżetu wypracowała na 
wczorajszym posiedzeniu wniosek o zmianę treści projektu uchwały i uznanie skargi za niezasadną. 
Następnie Starosta przedstawił historię drogi i poinformował, że kiedyś nie było tam żadnej drogi, 
przejazd był utrudniony, natomiast w 2020 r. Powiat pozyskał dotację w ramach Funduszu Dróg 
Samorządowych i wykonano naprawę na odcinku o długości ponad 3 km, z czego 1 km został 
wykonany z asfaltu, a 2,5 km jako droga szutrowa. Starosta przypomniał, że do końca listopada na 
drogę jest gwarancja i w październiku zostanie wykonane dodatkowe zagęszczenie i wyrównanie drogi. 
Starosta wyjaśnił, że tylko w taki sposób była możliwa naprawa drogi ze względu na ograniczone 
fundusze. Starosta poinformował, że w jego obiektywnej ocenie ta skarga powinna być uznana za 
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niezasadną, ponieważ Zarząd podjął czynności, aby naprawić drogę, a ponadto powiedział, że droga 
przeszła badania okresowe i specjalista przyznał jej najwyższą ocenę. Starosta wyjaśnił, że podczas 
posiedzenia Komisji Budżetu poinformował mieszkańców Studzieńca, że pismo zostanie potraktowane 
jako wniosek do budżetu i w przyszłości, jeśli będą możliwości finansowe, zostanie położony asfalt. 
Starosta dodał, że podczas 4 lat kadencji przeprowadzono remonty dróg powiatowych w gminie Korsze 
na kwotę 25 500 000 zł. 

 Radny Piotr Węglarski zapytał dlaczego Komisja Skarg, Wniosków i Komisji zdecydowała, że 
skarga jest zasadna, a teraz uważa się ją za niezasadną. Ponadto radny powiedział, że mieszkał kiedyś 
przy takiej drodze, której nawierzchnia była względna ale po każdej zimie pojawiały się dziury. Radny 
dodał, że największym problemem tej drogi był kurz, który jest nie do zniesienia i w tym zakresie 
skarga jest zasadna. Radny powiedział, że pochwala pracę wykonaną przez Zarząd Powiatu ale 
mieszkańcy mają problem i uznanie skargi za zasadną, wykazując w uzasadnieniu dobrą wolę Zarządu, 
nie będzie błędem.  

Radna Alina Janiszewska zapytała czy mieszkańcy zgłaszali wcześniej nierówności powstające na 
drodze. 

Naczelnik Magdalena Osinowicz-Dąbrówna powiedziała, że na początku wpłynęła informacja od 
Zarządu Dróg Powiatowych, że są usterki do usunięcia i natychmiast zostało to wykonane, a następnie 
mieszkanka przysłała zdjęcie wraz z prośbą o usunięcie usterki, po czym w lutym i we wrześniu usterki 
zostały usunięte.  

Radna Urszula Baraniecka powiedziała, że należy odnieść się do tego co napisał Wojewoda  
w piśmie przewodnim, czyli wskazał na brak działań Zarządu, a ponadto skarżący stwierdzili, że droga 
wykonana jest z gliny. Radna zwróciła uwagę, że te stwierdzenia nie są prawdziwe i nie można uznać 
ich za zasadne. Następnie radna złożyła wniosek o zmianę treści projektu uchwały poprzez nadanie §1 
brzmienia „Uznaje się skargę Pani Aliny Kobylińskiej na Zarząd Powiatu w Kętrzynie w zakresie złego 
stanu drogi powiatowej Nr 1580N w miejscowości Studzieniec za niezasadną z przyczyn wskazanych 
w uzasadnieniu do uchwały” oraz zmianę brzmienia ostatniego akapitu uzasadnienia do projektu 
uchwały na „Z uwagi na przedstawiony wyżej stan faktyczny, Rada Powiatu w Kętrzynie uznaje 
skargę za niezasadną.”. 

Przewodniczący Piotr Soćko powiedział, że zawsze przy rozpatrywaniu skarg była mowa, że to 
Komisja Skarg rozpatruje daną sprawę i przygotowuje w tym temacie rozstrzygnięcie. Przewodniczący 
powiedział, że w tym zakresie również zdaje się na Komisję, ponieważ również znała wszystkie 
przedstawione argumenty i uznała skargę za zasadną.  

Radny Lech Ryndzionek powiedział, że jeździł po wielu drogach powiatu kętrzyńskiego  
i rzeczywiście na drogach szutrowych unosi się kurz, gdy przejeżdżają nimi maszyny rolnicze, stąd może 
pojawiły się zarzuty w skardze. Radny stwierdził, że w uchwale trzeba opisać sytuację, ponieważ słowo 
zasadna lub niezasadna to za mało.  

Przewodniczący komisji poddał pod glosowanie wniosek o zmianę w treści projektu uchwały, 
który został przyjęty 4 głosami „za” i 2 „przeciw”.  
 
 

Komisja Edukacji i Kultury głosami 4 „za” i 2 „przeciw” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  
z wprowadzonymi wcześniej zmianami (zał. nr 13). 
  

 
Ad. pkt 6 
Sprawy różne, zapytania i wolne wnioski 
 Radna Urszula Baraniecka zapytała do kiedy szkoły i jednostki powiatowe mają czas na 
przedstawienie propozycji działań mających na celu oszczędności energetyczne. 
 Starosta wyjaśnił, że pismo zostało wysłane do wszystkich jednostek i nie proszono w nim  
o przedstawienie propozycji tylko o podjęcie odpowiednich działań w celu generowania oszczędności  
i wszyscy dyrektorzy jednostek muszą się do tego zastosować, ponieważ to co dzieje się na rynku 
energetycznym wygląda niepokojąco. 
  Radna poprosiła o zweryfikowanie efektywności tych działań.  
 Następnie radna Urszula Baraniecka zapytała ile faktycznie Powiat dokłada do oświaty, a na ile 
uczciwie wystarcza subwencja. 
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 Skarbnik wyjaśnił, że radni w marcu otrzymali sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu za 
2021 rok i są w nim dokładnie wykazane kwoty przeznaczane przez Powiat i pochodzące z subwencji. 

 
Ad. pkt 7 
Przyjęcie protokołów 
 Komisja Edukacji i Kultury w głosowaniu przyjęła: 

 głosami  5 „za” i 1 „wstrzymującym się” – protokół z posiedzenia w dniu 17 sierpnia 2022 r. 

 
Ad. pkt 8 
Zamknięcie posiedzenia 

Wobec wyczerpania porządku dziennego posiedzenie Komisji Edukacji i Kultury Rady Powiatu 
w Kętrzynie zostało zakończone o godz. 14:10. 
 
 
Protokołowała: 
 
M. Filipiak 
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